

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, MARCH 20, 1986

(1)

[Text]

The Standing Committee on Elections, Privileges and Procedure met at 3:50 o'clock p.m. this day, for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Albert Cooper, Fred King, Jacques Guilbault.

Acting Member: Bill Attewell for Patrick Boyer.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman of the Committee.

On motion of Fred King, Albert Cooper was elected Chairman of the Committee.

Accordingly, Albert Cooper took the Chair of the Committee.

On motion of Bill Attewell, Fred King was elected Vice-Chairman of the Committee.

On motion of Fred King, *Ordered*,—That the Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

Bill Attewell moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

After debate, Jacques Guilbault moved,—That the motion be amended by adding after the word “present”, the following:

“provided that at least two members are present, one of whom would be the Chairman or the Vice-Chairman”

The question being put on the amendment, it was agreed to.

The question being put on the motion, as amended, it was agreed to.

On motion of Jacques Guilbault, *Ordered*,—“That the Committee request an extension of the deadline for its consideration of the document entitled “Lobbying and the Registration of Paid Lobbyists: A Discussion Paper” to June 30, 1986”.

On motion of Fred King, *Ordered*,—“That the Committee request the permission of the House to adjourn or travel from place to place inside and outside Canada and that the required staff accompany the Committee”.

At 4:08 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

TUESDAY, APRIL 8, 1986

(2)

The Standing Committee on Elections, Privileges and Procedure met *in camera*, at 3:37 o'clock p.m. this day, the Chairman, Albert Cooper, presiding.

Members of the Committee present: Patrick Boyer, Jacques Guilbault, Fred King and Rod Murphy.

The Committee considered its future business.

PROCÈS-VERBAUX

LE JEUDI 20 MARS 1986

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des élections, des privilèges et de la procédure tient, aujourd'hui à 15 h 50, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: Albert Cooper, Fred King, Jacques Guilbault.

Membre suppléant: Bill Attewell remplace Patrick Boyer.

Le greffier du Comité préside l'élection du président du Comité.

Sur motion de Fred King, Albert Cooper est élu président du Comité.

Albert Cooper occupe donc le fauteuil.

Sur motion de Bill Attewell, Fred King est élu vice-président du Comité.

Sur motion de Fred King, *il est ordonné*,—Que le Comité fasse imprimer 1,000 exemplaires de ses *Procès-verbaux et témoignages*.

Bill Attewell propose,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions, à recevoir des témoignages et à en permettre l'impression en l'absence du quorum.

Après débat, Jacques Guilbault propose,—Que la motion soit modifiée en ajoutant à la suite du mot «quorum» ce qui suit:

«à condition qu'au moins deux membres y participent, dont le président ou le vice-président.»

L'amendement est mis aux voix et adopté.

La motion, sous sa forme modifiée, est mise aux voix et adoptée.

Sur motion de Jacques Guilbault, *il est ordonné*,—Que le Comité demande à la Chambre de prolonger jusqu'au 30 juin 1986, le délai qui lui est accordé pour étudier le document intitulé: *Le lobbying et l'enregistrement des lobbyistes payés—Document de discussion*.

Sur motion de Fred King, *il est ordonné*,—Que le Comité demande à la Chambre la permission de transporter ses séances d'un endroit à l'autre au Canada et à l'étranger, et de se faire accompagner du personnel nécessaire.

A 16 h 08, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE MARDI 8 AVRIL 1986

(2)

Le Comité permanent des élections, des privilèges et de la procédure se réunit à huis clos, aujourd'hui à 15 h 37, sous la présidence d'Albert Cooper, (*président*).

Membres du Comité présents: Patrick Boyer, Jacques Guilbault, Fred King et Rod Murphy.

Le Comité planifie ses futurs travaux.